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Abstract: Algeria is a country with a strategic position in the North Africa region, a
key focusof Algeria’s foreign policy. This enabled Algeria to play a regional role in
promoting stability in the region. On the other hand, this reflected the nature of
Algeria’s relations, which affectedthe course of its relations, specifically US-Algeria
relations following the Algerian Hirak movement in 2019. This study aims to provide
an analysis of the regional role of Algeria in North Africa and its impact on
American-Algerian relations through the answer to the following research question:
How does Algeria’s role in North Africa influence its bilateral relations with the
United States?

Key words: Algeria’s regional role, Algeria’s foreign policy, North Africa,
American-Algerian Relations, The United States.
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Résumé : L’ Algérie est un pays ayant une position stratégique dans la région de I’ Afrique
du Nord, un point central de la politique étrangére algérienne. Cela a permis a I'Algérie de
jouer un role régional dans la promotion de la stabilité dans la région. D’autre part, cela
reflétait la nature des relations de 1’ Algérie, qui ont affecté I’évolution de ses relations, en
particulier les relations entre les Etats-Unis et Algérie a la suite du mouvement algérienne
Hirak de 2019. Cette étude vise a fournir une analyse du réle régional de I'Algérie en
Afrique du Nord et de son impact sur les relations américano-algériennes par la réponse a
la question de recherche suivante : Comment le réle de I'Algérie en Afrique du Nord
affecte-t-il ses relations bilatérales avec les Etats-Unis?

Mots clés : Role régional de I’ Algérie, Politique étrangére algérienne, Afrique du
Nord, Relations américano-algériennes, Etats-Unis.




